
Protokół Nr  14/2011 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  

w dniu  17 września  2011 r. 
 
Obecni wg załączonej listy. 
Miejsce obrad: Biuro Rady Miejskiej 
 
Tematyka  Komisji:  

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Zapoznanie się z protokołem pokontrolnym Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Białogardzie.  
3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie informacji o przebiegu wykonania budżetu Miasta Białogard 

za pierwsze półrocze 2011 r., informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy 
finansowej oraz informacji o przebiegu wykonania planów finansowych samorządowych 
instytucji kultury za pierwsze półrocze 2011 r. 

4. Rozpatrzenie i zaopiniowanie uchwał w sprawie: 
   a) opłaty od posiadania psów, 
   b) podatku od nieruchomości, 
   c) wysokości stawek podatku od środków transportowych, 
  d) opłaty targowej, 
  e) zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Miasta Białogard na    

lata 2011-2019, 
  f) zasad wnoszenia, cofania i zbywania przez Burmistrza udziałów i akcji Miasta w spółkach 

z udziałem Miasta. 
5. Sprawy różne. 
6. Zamknięcie posiedzenia. 
 

 

Ad 1  

 Posiedzenie o godz. 13.30 „otworzył i prowadził” Przewodniczący Komisji – 
Stefan Purol. Komisja przyjęła porządek i  protokół z poprzedniego posiedzenia, głosując: za-
5 (jednogłośnie).   

 
Ad 2 

Komisja zapoznała się z protokołem MOPS w Białogardzie, stanowiącym załącznik do 
protokołu. 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
W.Czurko – pytał  jaki system wdrożono, by w przyszłości wykluczyć takie uchybienia. Radny 

podkreślił, że zmienił się dyrektor MOPS, a osoby, które bezpośrednio za to odpowiadały 
pracują. 

Burmistrz – odpowiedział, że Dyrektor zrezygnowała z pracy. Należało zbadać dlaczego 
doszło do tego. Burmistrz uważa, że brakowało nadzoru ze strony dyrektora. Komputery 
były zabezpieczone. Bez problemu można było wejść i zmieniać dane. Oszustwo polegało 
na zwiększeniu liczebności rodziny. W tym okresie kiedy wychwycono problem z 
oszustwem, w instytucji kontrolnej zewnętrznej też to wyszło. Osoby winne zostały 
zwolnione dyscyplinarnie. Pani Dyrektor zrezygnowała z pracy. Obecny Dyrektor nie 
radzi sobie w pracy, ponieważ dużo przebywa na szkoleniach.  
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W.Czurko – pytał co z pionem nadzoru bezpośredniego – kierownikiem, główną księgową? 
Radny uważa, że za to odpowiedzialność powinny ponieść także takie osoby. 

Burmistrz – wyjaśnił, że  ustalano kto za co odpowiada. Dyrektor wyciągała sankcje w 
stosunku do osób kto za to odpowiadał, co zostało wpisane do akt. Dyrektor stwierdziła, 
że nie chce pracować w tej  jednostce. 

 
Po wyjaśnieniu wszystkich okoliczności pokontrolnych w MOPS, Komisja 

przyjęła przedstawiony materiał do wiadomości. 
Ad 3 
 Informację o przebiegu wykonania budżetu Miasta Białogard za pierwsze półrocze 
2011 r., informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o 
przebiegu wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury za pierwsze 
półrocze 2011 r. przedstawił Krzysztof Bagiński, Burmistrz Białogardu. 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
B.Stanczewski – stwierdził, że wyrażono zgodę na sprzedaż ZEC pod warunkiem skierowania 

uzyskanych środków na krytą pływalnię. Radny uważa, że jeśli te środki zostaną skierowane 
na inne wydatki to mrzonki o krytej pływalni znikną. 

Burmistrz – odpowiedział, że poprzednia uchwała nie decydowała o tym. Burmistrz 
Strzałkowski to zapoczątkował. Będą wnioski do budżetu Miasta na 2012 rok to podejmiemy 
decyzję o priorytetach. 

W.Czurko – apelował, aby ZEC nie sprzedawać. Radny pytał dlaczego Burmistrz chce 
sprzedać udziały ZEC? 

Burmistrz – odpowiedział, że to decyzja Rady. 
W.Czurko – pytał na jakie cele zostaną zapisane uzyskane ze sprzedaży ZEC środki? 
Burmistrz – wyjaśnił, że jest założony plan. Nie ma środków ze zbycia nieruchomości. 

Obecnie jest osoba chętna do zakupu udziałów ZEC. 
W.Czurko – pytał czy Burmistrz będzie miał wpływ na cenę wody na oś. Kołobrzeska? 
Burmistrz – odpowiedział, że Burmistrz nie ma wpływu obecnie i nie będzie miał. 
S.Purol -  pytał o funkcjonowanie Straży Miejskiej? 
Burmistrz – dodał, że do końca roku Straż Miejska powinna otrzymać kwotę około 1 mln zł. 

Plany rozminęły się z rzeczywistością dotyczącą zmiany przepisów, gdyż było półroczne 
opóźnienie. Prognozy były właściwe, ale opóźnienie półroczne i zmiany w funkcjonowaniu 
straży spowodowały niższe wpływy. 

S.Purol – pytał o wpływ z opłaty skarbowej (30%) czy to zagrożenie dla dochodów? 
Burmistrz – odpowiedział, że opłaty nie spływają równo. Jest zagrożenie, że plan nie będzie 

wykonany. 
S.Purol – stwierdził, że w inwestycjach są zaległości w kwocie 4 mln zł. 
Burmistrz – wyjaśnił, iż zawsze tak jest, że finansowanie odbywa się w okresie późniejszym. 
S.Purol – pytał o karę do Urzędu Konsumenta? 
Burmistrz – wyjaśnił, że to decyzja z poprzedniej kadencji dot. wysypiska śmieci, gdzie 

zakazano firmom wywożenia śmieci do Krzywopłotów. 
W.Czurko – pytał czy wskaźnik zadłużenia Miasta jest 60% i czy może mieć więcej procent? 
Burmistrz – odpowiedział, że to wskaźnik graniczny. 
Z.Jonko – stwierdził, że  to trudna sytuacja i należy pomóc wyjść z impasu. Radni powinni 

szukać dobrych rozwiązań. Radny pytał czy dla straży zakupiono drukarkę? 
Burmistrz – odpowiedział, że tak, są już dwie drukarki. Wypracowanie metod pracy jest inne. 

Obecnie o wiele więcej wypisuje się  mandatów, bo  kiedyś było 50  a obecnie jest 120. 
Z.Jonko – pytał czy Komendant Straży zwracał się o pomoc w zorganizowaniu swoich zadań? 
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Burmistrz – odpowiedział, że należało studzić zapędy przy tworzeniu nowej jednostki, aby 
było oszczędnie. W Urzędzie było wszystko za darmo. Burmistrz dodał, że będą jeszcze 
zakupione dodatkowe komputery. Obecnie rozmawiamy o dodatkowym słupie radarowym 
na ul. Grunwaldzkiej. 

Z.Jonko – stwierdził, że straży miejskiej nie widać w pracy. Powinni więcej patrolować. 
Burmistrz – powiedział, że wie o takich głosach. 
B.Stanczewski – stwierdził, że przestrzegał przed optymizmem. 
Burmistrz – nadmienił, że wyniki z fotoradarów przyniosą skutki w następnym roku. 
 

Komisja zaopiniowała  p o z y t y w n i e  w/w projekt uchwały,  
głosując: za-3, przeciw-1, wstrzymało się-1. 

 
Ad 4 
Komisja rozpatrzyła i zaopiniowała następujące projekty uchwał: 
 a) opłaty od posiadania psów, 
Przedstawił: Krzysztof Bagiński, Burmistrz Białogardu 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
T.Szwed – pytał o przeznaczenie środków uzyskanych z podatku od psa? 
Burmistrz – odpowiedział, że środki od mieszkańców winny być przeznaczane na ten cel. Taka 

informacja będzie w prasie. Będzie informacja Straży Miejskiej dla mieszkańców.  
B.Stanczewski – pytał czy jest obowiązek czipowania psów? Radny proponował czipowanie 

psów bezdomnych przeznaczonych do adopcji. Ilość psów w mieście powinien stwierdzić 
weterynarz i Urząd Miasta. Radny uważa, że zaproponowana w projekcie uchwały kwota 
jest zbyt wygórowana. 

Burmistrz – stwierdził, że nie ma obowiązku zmuszenia obywateli do czipowania psów. 
Uchwała przygotowana przez Panią Barcicką taki obowiązek przekaże.  

Z.Jonko – proponował pierwszą rejestrację psa za 100 zł. 
W.Czurko – uważa, że to nic nie uporządkuje. Psy przychodzą za jedzeniem do Białogardu. 

Radny pytał jak ustrzec Miasto przed psami napływowymi? Radny jest przeciwny takiemu 
podatkowi lokalnemu. Jeśli zmieni się ustawa w tym zakresie to wtedy będzie analizował. 
Obecnie będzie głosował przeciw. 

Burmistrz – powiedział, że jest taka możliwość i proponuje z tego skorzystać. Jeżeli ma zostać 
tak jak jest  to Białogard nie zwali się, ale to próba porządkowania rzeczy. 

B.Stanczewski – stwierdził, że będzie głosował przeciwko takiemu projektowi uchwały przez 
pryzmat osobisty, gdyż wie, że na 50 zł nie stać jego mamy. Dlatego Radny prosił o 
wycofanie się Burmistrza z tego pomysłu do czasu, dopóki ustawowo tego się nie ureguluje. 

Przewodniczący Rady – uważa, że skoro marzą się wybiegi, pojemniki dla psów to należy 
zastanowić się jaka jest  właściwa wysokość podatku, aby to nie było nieopłacalne w sensie 
kosztów nakładu pracy. 

Burmistrz – powiedział, że nie będzie regulacji ogólnokrajowej w tym zakresie, bo w ustawie 
jest delegacja do gmin. Pani Skarbnik uważa, że powinien być rejestr. Zaproponowana 
kwota 100 zł  jest przez Wydział Finansowy 

T.Szwed – poruszył problem porzuconych psów. 
Burmistrz – stwierdził, że takie działania znajdują się  w tym zakresie. 
S.Purol – proponował, aby na kolejne posiedzenie przygotować informację w związku z nową 

ustawą. 
 

Komisja zapoznała się wstępnie z w/w projektem uchwały.  
 Komisja  zaopiniuje w/w projekt na kolejnym posiedzeniu. 
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b) podatku od nieruchomości, 
Przedstawił: Krzysztof Bagiński, Burmistrz Białogardu 
 
O godz.15.40 wyszedł radny Z.Jonko. W posiedzeniu uczestniczyło 4 radnych. 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
W.Czurko – stwierdził, że jest za podniesieniem podatku, ale o stopień inflacji. 
Burmistrz – powiedział, że wpływy byłyby w granicach 2 mln zł. Burmistrz proponuje taki 

wzrost na początku kadencji, a w kolejnych latach o stopień inflacji. Takie środki można 
zainwestować w rozwój strefy i na inne cele np. odroczenie podatku, rozłożenie na raty. 

T.Szwed – powiedział, że to za duże kwoty. Radny proponował wzrost o 4%. 
B.Stanczewski – stwierdził, że przy niskich podatkach całkiem dobre efekty uzyskiwano. 

Należy racjonalnie wydawać środki. Przychylił się do wzrostu o  5%. 
T. Szwed - wycofał swoją propozycję i poparł propozycję B.Stanczewskiego o 5%. 
W.Czurko – pytał co by Burmistrz powiedział na to, aby znieść podatek dla organizacji 

pożytku publicznego mających wpis, zarejestrowanych w KRS i na stronie Ministerstwa, 
posiadających statut i żyjących z 1% podatku. Radny motywował, że organizacje te nie 
mogą funkcjonować, gdyż ich nie stać ich na wynajęcie pomieszczenia. 

B.Stanczewski – dodał, że argumentem przeciw kontrkandydatowi na burmistrza były niskie 
podatki i niskie zadłużenie Miasta. 

 
Komisja zapoznała się wstępnie z w/w projektem uchwały. 
Komisja  zaopiniuje w/w projekt na kolejnym posiedzeniu. 

 
 

 
 c) wysokości stawek podatku od środków transportowych, 
Przedstawił: Krzysztof Bagiński, Burmistrz Białogardu 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
W.Czurko – proponował wzrost  o stopień inflacji. 

 
Komisja zapoznała się wstępnie z w/w projektem uchwały. 
Komisja  zaopiniuje w/w projekt na kolejnym posiedzeniu. 

 
 d) opłaty targowej, 
Przedstawił: Krzysztof Bagiński, Burmistrz Białogardu 
 

Komisja zapoznała się wstępnie z w/w projektem uchwały. 
Komisja  zaopiniuje w/w projekt na kolejnym posiedzeniu. 

 
Przewodniczący Komisji w tym miejscu przerwał omawianie projektów uchwał i 

poinformował, że dokończenie omawiania i zaopiniowanie w/w projektów odbędzie się za 
tydzień o godz. 13.30.  
 
 
Ad 5 
W sprawach różnych głos zabrali: 
Burmistrz – poinformował o propozycji zwożenia odpadów z okolic Wardynia. Burmistrz 

sugerował, aby w zakresie wywozu śmieci było partnerstwo publiczno-prywatne albo 
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ogłosić przetarg. Jest możliwość umieszczenia tej firmy w pomieszczeniach po garbarni, co 
byłoby wkładem Miasta. Burmistrzowi zależy, aby firmę wywozową wyprowadzić z Lasku 
Miejskiego, by tam przywrócić funkcje wypoczynkowe.   

B.Stanczewski – stwierdził, że opłaty cmentarne są drastyczne. 
Burmistrz – wyjaśnił, że to koszty Pana Olejarza.  
 
Po wyczerpaniu dyskusji zakończono sprawy różne. 
   
Ad 6 
 
 Po wyczerpaniu tematyki o godz. 16.30 zakończono posiedzenie.  
Protokołowała: Małgorzata Zimmer 

 

        Przewodniczący  Komisji 

                    Stefan Purol  
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	        Przewodniczący  Komisji
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